
 
Kokoomuksen valtuustoryhmän aloite Meri-Lapin kuntapalvelujen ruokajakelun piiriin 
kuuluvien organisaatioiden ylijäämäruoan hyödyntämisestä 
 
Kaupunginvaltuusto 14.11.2022 § 97  
674/14.01.00/2022  
      

Valtuutettu Kalle Helske esitti seuraavan aloitteen: 
 
Koulujen, päiväkotien ja muiden Meri-Lapin kuntapalvelujen 
ruokajakelun piiriin kuuluvien organisaatioiden ylijäämäruuan 
hyödyntäminen 
 
Kemissä kouluilta jää paljon ylijäämäruokaa. Aiemmin Kemin kaupungissa 
koulun henkilökunta sai ostaa ruokaa kotiin mukaan, mutta se koettiin 
käytännössä vaikeaksi toteuttaa muun muassa laskutusvaikeuksien 
vuoksi. Laskutusvaikeudet eivät kuulosta ratkaisemattomalta ongelmalta. 
Nyt on aika tarkastella asiaa uudelleen. Ylijäämäruuan laittaminen jätteisiin 
on kiertotalouden, Vihreä Kemi -periaatteen sekä yleisen järjen ja etiikan 
näkökulmasta vastuutonta.  
 
Olisiko mahdollista ottaa joitain kolmannen sektorin järjestöjä mukaan 
keskusteluun ylijäämäruuan hyödyntämisestä? Järjestöt voisivat hakea 
ylijäämäruokaa ja jakaa sitä esimerkiksi eläkeläisille sekä vähävaraisille. 
Joka tapauksessa asiaa kokonaisuutena olisi tarkasteltava uudelleen, siitä 
näkökulmasta, että ylijäämäruokaa tulisi hyödynnetyksi eikä heitetyksi 
jätteisiin. 
 
 

Päätös Aloite lähetettiin kaupunginhallitukselle tarvittavia toimenpiteitä varten. 
 


